
Protokół Nr 168/21
ze zdalnego posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego

w dniu 14 września 2021 r.

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowi e
przy pl. Piastowskim 2 w Wołowi e w godz. 10.00 -10.45

po przerwie 16.00 - 16.45

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Janusz Dziarski - przewodniczący Zarządu
2) Jarosław Iskra - członek Zarządu
3) Anna Wróbel - członek Zarządu
4) Józef Szumilas - członek Zarządu
5) Artur Fojt - członek Zarządu

Nadto na posiedzeniu byli obecni:
p. Beata Sadowska - Skarbnik Powiatu.

P. Starosta wspomniał, iż nieobecność p. Sekretarza spowodowana jest udziałem
w webinarium.

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Starosta, witając uczestników spotkania.
Następnie p. Starosta przedstawił porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.
3. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie wydania opinii do projektu

uchwały Rady Powiatu Lubińskiego w przedmiocie pozbawienia odcinka drogi
powiatowej nr 11920 ul. Hutnicza w Lubinie kategorii drogi powiatowej.

4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na 2021 rok.

5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie ustalenia zakresu i terminów
opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu Powiatu Wołowskiego
na rok 2022.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/171/20 Rady
Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Powiatu Wołowskiego.

8. Zapoznanie się z oceną stanu bezpieczeństwa sanitarnego za 2020 rok.
9. Sprawy różne.
10. Przyjęcie protokołów: nr 163/21 z dnia 27.08.2021 r., nr 164/21 z dnia 30.08.2021 r.,

nr 165/21 z dnia 01.09.2021 r., nr 166/21 z dnia 02.09.2021 r., nr 167/21 z dnia
06.09.2021 r. oraz protokołu nr 12/19 z dnia 27.02.2019 r.

11. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Przyjecie proponowanego porządku posiedzenia.

Zarząd 4 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących
przyjął porządek posiedzenia. (nieobecna P. Anna Wróbel)

Ad. 3 Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu w sprawie wydania opinii do projektu
uchwały Rady Powiatu Lubińskiego w przedmiocie pozbawienia odcinka drogi
powiatowej nr 11920 ul. Hutnicza w Lubinie kategorii drogi powiatowej.

P. Starosta przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zostały zawarte
w projekcie uchwały.
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Zarzad 4 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się podjał uchwałę Zarzadu w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Powiatu
Lubińskiego w przedmiocie pozbawienia odcinka drogi powiatowej nr 11920 ul.
Hutnicza w Lubinie kategorii drogi powiatowej. (nieobecna P. Anna Wróbel)

Ad. 4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarzadu w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na 2021 rok.

Do posiedzenia dołączyła p. Anna Wróbel. Przeprosiła za spóźnienie na posiedzenie Zarządu,
które wyniknęło z przyczyn obiektywnych.

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zostały zawarte
w projekcie uchwały.

Zarzad 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się podjał uchwałę Zarzadu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021
rok.

Ad. 5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarzadu w sprawie ustalenia zakresu
i terminów opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu Powiatu
Wołowskiego na rok 2022.

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zostały zawarte
w projekcie uchwały.

P. Starosta zwrócił się z zapytaniem o głos w sprawie propozycji podwyżek wynagrodzeń
w wys. 4%.

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania:

Zarzad 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się podjał uchwałę Zarzadu w sprawie ustalenia zakresu i terminów opracowania
materiałów planistycznych do projektu budżetu Powiatu Wołowskiego na rok 2022.

Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr XXV1I/171/20
Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok.

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zostały zawarte
w projekcie uchwały.

Zarzad 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się przyjał uchwałę Rady w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/171/20 Rady Powiatu
Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok.

Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Powiatu Wołowskiego.

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zostały zawarte
w projekcie uchwały.

Zarzad 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się przyjał uchwałę Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu
Wołowskiego.

Ad. 8 Zapoznanie się z ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego za 2020 rok.

Zarząd zapoznał się z oceną bezpieczeństwa sanitarnego za 2020 rok.
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P. Starosta nadmienił, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Wołowie p. K. Fesz-
Chlebowska będzie obecna na najbliższej sesji Rady Powiatu.

Ad. 9 Sprawy różne.

P. Starosta poinformował o piśmie od Ministerstwa Infrastruktury w sprawie ogłoszenia
nowego programu dot. dróg. W tym programie możliwe będzie złożenie wniosku i projektu
przebudowy drogi Brzeg Dolny - Stobno.

Z Ambasady RP w Bośni i Hercegowinie oraz z biura Zw. Powiatów Polskich nadeszła
propozycja współpracy partnerskiej z gminą Nowe Sarajewo w Bośni i Hercegowinie.

P. Starosta poznał osobiście nowego konsula Rep. Węgierskiej we Wrocławiu. Podczas Forum
w Karpaczu uczestniczył w panelach dotyczących współpracy w ramach Grupy
Wyszehradzkiej, można pozyskać środki na ewentualną wymianę młodzieży z Węgrami.

Ad. 10 Przyjecie protokołów: nr 163/21 z dnia 27.08.2021 r" nr 164/21 z dnia 30.08.2021 r"
nr 165/21 z dnia 01.09.2021 r" nr 166/21 z dnia 02.09.2021 r" nr 167/21 z dnia 06.09.2021 r.
oraz protokołu nr 12/19 z dnia 27.02.2019 r.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:
Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 163/21 z dnia 27.08.2021 r.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 164/21 z dnia 30.08.2021 r.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 165/21 z dnia 01.09.2021 r.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 166/21 z dnia 02.09.2021 r.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 167/21 z dnia 06.09.2021 r.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 12/19 z dnia 27.02.2019 r.

Starosta ogłosił przerwę w posiedzeniu Zarządu, zapowiadając na godz. 16.00 spotkanie
online z Komendantem Powiatowym Policji w Wołowie.

Wznowienie posiedzenia Zarządu o godz. 16.00.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Janusz Dziarski - przewodniczący Zarządu
2) Jarosław Iskra - członek Zarządu
3) Józef Szumilas - członek Zarządu
4) Anna Wróbel- członek Zarządu
5) Artur Fojt - członek Zarządu

Nadto w posiedzeniu uczestniczył mł. insp. Przemysław Laskowski - Komendant Powlatowy
Policji w Wołowie.

Starosta wznowił posiedzenie Zarządu.
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P. Starosta na wstępie poprosił Komendanta KPP Wołów o przedstawienie ogólnych informacji
na temat aktualnego stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu wołowskiego.

Głos zabrał Komendant P. Laskowski mówiąc, że obecnie, patrząc na statystyki, nastąpił
niewielki wzrost przestępczości w siedmiu podstawowych kategoriach - m.in. włamania do
garaży, kradzieże rowerów (jedna osoba została zatrzymana, jest tymczasowo aresztowana).
Wzrosła również liczba zdarzeń drogowych, jednak w ubiegłym roku było mniejsze natężenie
ruchu drogowego. Są już 2 ofiary śmiertelne wypadków w tym roku. Zanotowano więcej
wykroczeń, co jest tez efektem aktywności funkcjonariuszy. Nie ma w powiecie zdarzeń
o charakterze kryminalnym. W sąsiednim powiecie zdarzyło się niedawno wysadzenie
bankomatu.

P. Starosta zapytał o poziom przestępczości wśród nieletnich.

Komendant odparł, że jest w tym względzie przestępczość narkotykowa, ale na stałym
poziomie. Nie ma zgłoszeń w kwestii np. wymuszeń pieniędzy itp., jakie mają miejsce
w szkołach.

P. Starosta zapytał o próby samobójcze wśród nieletnich.

P. Komendant odpowiedział, że było ich 6 lub 7. W 99 proc. próby te są nieskuteczne.

P. A. Fojt zapytał o przypadki zagrabienia mienia, jakie miały miejsce w gminie Wińsko i gminie
Wołów. Zapytał, czy udało się kogoś zatrzymać i jak częste są to procedery.

Komendant odpowiedział, że od początku roku zanotowano 140 przestępstw w siedmiu
podstawowych kategoriach, nie jest to dużo. Na początku roku w gminie Wińsko miała miejsce
seria włamań do obiektów, także gminnych. Sprawców nie wykryto, jednak zamontowanie
monitoringu przyniosło efekt. Kradzieże w obiektach prywatnych to 1-2 zdarzenia miesięcznie.
Wykrywalność to 54,5 proc. przestępstw. Jest to powyżej średniej wojewódzkiej.

P. A. Fojt zapytał o kwestię przemocy domowej.

P. Komendant odpowiedział, że aktualnie założonych jest 95 Niebieskich Kart. Wzrost o 14
sztuk w stosunku do roku poprzedniego świadczy nie tyle o większej liczbie przypadków
przemocy, co o większej świadomości społecznej co do procedury Niebieskiej Karty. Nie było
drastycznych zdarzeń jeśli chodzi o przemoc domową, miały miejsca wystąpienia do sądu o
zastosowanie środka zapobiegawczego w postaci usunięcia sprawcy przemocy z mieszkania.

P. A. Fojt zapytał, czy na terenie powiatu są miejsca bardziej niebezpieczne, skąd policja
otrzymuje większą liczbę próśb o interwencję.

P. Komendant odparł, że są miejsca z większą liczbą zdarzeń, ale nie można ich nazwać
niebezpiecznymi. W temacie parku przy ul. Piłsudskiego mieszkańcy się skarżyli na zakłócanie
porządku, zaśmiecanie, spożywanie alkoholu, hałasy. Interweniowały tutaj także patrole spoza
powiatu. Miało tam miejsce jedno pobicie, postępowanie jest w toku. Policja stara się w tym
miejscu interweniować i dyscyplinować osoby zakłócające porządek.

P. Starosta zapytał o porę niepożądanych zdarzeń w tym miejscu.

P. Komendant odpowiedział, że spożycie alkoholu zdarza się tam także w dzień.

P. J. Szumilas zapytał o grupy specjalizujące się wycinaniem katalizatorów w samochodach.
Czy dotyczy to powiatu?

P. Komendant odparł, że do takich zdarzeń dochodzi głównie w Brzegu Dolnym. Zatrzymywani
byli sprawcy z powiatu trzebnickiego i legnickiego. W Wołowi e również było kilka przypadków.
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P. Starosta zapytał, czy zatrzymano człowieka, który podpalał samochody na terenie Wołowa.

P. Komendant odpowiedział, że nie, nie ma na razie dowodów.

P. A. Fojt zapytał o atak na księdza w Wołowie, podczas mszy świętej. Podobno sprawca ma
już podobne ataki na koncie. Czy Komendant może powiedzieć coś więcej?

Komendant odparł, że pan jest tymczasowo aresztowany, jest znany w mieście z powodu
różnych zdarzeń. Ksiądz nie chciał złożyć wniosku o ściganie karne, ale przestępstwo
w kościele jest ścigane z urzędu.

P. A. Wróbel zapytała o działania policji w kwestii pomiaru prędkości, gdyż pomimo remontów
i utrudnień na terenie Wołowa, kierowcy wciąż ją przekraczają. Po upływie dwóch miesięcy od
wprowadzenia przepisów o zachowaniu kierowców przy przejściach dla pieszych, sytuacja
wraca do stanu poprzedniego.

P. Komendant odpowiedział, że policja prowadzi działania za pomocą posiadanego
wideorejestratora, obecnie są już wystawiane mandaty, nie pouczenia. Więcej niż 50 proc.
wystawianych mandatów dot. przekraczania prędkości. Dwa razy w miesiącu odbywają
ogólnopolskie działania pod hasłem "Prędkość".
P. Komendant zaprosił do pisania na adres mailowy komendy w przypadku kolejnych pytań.

P. Starosta zapytał jeszcze o kwestię włamania do dawnej siedziby ZOP w Wołowie.

P. Komendant odpowiedział, że nie ma dowodów w tej sprawie. Ukradziono kasetkę, w której
były jedynie pieczątki, została ona porzucona przez sprawcę.

P. J. Szumilas zapytał, jakiej pomocy p. Komendant oczekuje od samorządów.

P. Komendant odpowiedział, że należy się skoncentrować na nowych rodzajach przestępstw
związanych z kupowaniem i sprzedawaniem w internecie i uświadamiać w tym względzie
mieszkańców, gdyż taka przestępczość jest bardzo trudno do wykrycia.

Ad. 11 Zamknięcie posiedzenia.

Wobec wyczerpania porządku p. Starosta zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu
Wołowskiego.

Na tym protokół zakończono.

Protokolant:
Marta Wabiszczewicz-Krawczuk HitD t

Członkowie:

Jarosław Iskra
Podpis j~st pr dłowy
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